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Limburgs Offensief Stikstof (LOS) 
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Goedemiddag en dank voor de gelegenheid, 
 
Mijn naam is John Marcellis en ik spreek hier in namens de Producten Organisatie 
Varkenshouderij, dus ook voor alle Limburgse varkenshouders. 
Om u aan te geven wat het Limburgs offensief stikstof voor de varkenshouderij betekend, wil 
ik het verhaal van een jonge varkenshouder met u delen.  Zijn naam is Michel van Aert, hij is 
30 jaar oud, woont samen en heeft een zoontje van nog geen jaar oud.  
 
Sinds dit jaar is Michel mede-eigenaar geworden van het ouderlijk bedrijf in Nederweert.  
Het is een varkensbedrijf met 600 zeugen. De biggen worden op het eigen bedrijf als 
vleesvarkens groot gebracht. Daarnaast heeft het bedrijf een akkerbouwtak met 130 hectare 
landbouwgrond. Op een groot gedeelte van deze akkers  wordt mais geteeld voor het eigen 
varkensvoer. Daarnaast krijgen de varkens brijvoer. In dit voer zitten restproducten uit de 
voedingsmiddelenindustrie. Ongeveer 1/3 van de geproduceerde varkensmest wordt weer 
op de eigen akkers gebruikt als bemesting. Van Aert probeert hiermee zo circulair mogelijk 
te zijn en grondstofkringlopen waar mogelijk te sluiten.  
Door de staldaken te voorzien van zonnepanelen is het bedrijf ook energieneutraal.  
Het bedrijf heeft 3 werknemers die allemaal in de directe omgeving wonen. 
Zijn ouders hebben dit bedrijf de afgelopen 35 jaar met hart en ziel gerund en nu wil Michel 
het bedrijf graag voortzetten. Tevens hoopt Michel dat ook hij het weer kan overdragen aan 
de volgende generatie.  
Dit is echter niet meer zo normaal als dat het vroeger was. 
 
Zoals u weet stoppen er veel varkensbedrijven middels de opkoopregelingen en dat heeft 
enorm veel invloed op de dieraantallen en de mestproductie in onze provincie, maar ook 
zeker in Nederweert. Nederweert staat als gemeente op plaats 5 in de LBV lijst met de 
meeste stoppers. Heeft u in de gaten wat dit doet met het buitengebied, met onze 
omgeving?  Het wordt er niet levendiger van. En dit alles voor het van het slot halen van 
Limburg. Stikstof reductie om de natuur te redden. De KDW moet gehaald worden, maar is 
dat werkelijk de reden dat de Natuur niet is zoals 50 jaar geleden? 
Michel zijn bedrijf is overigens Piekbelaster. Moet hij nu ook nog weg?  
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Michel heeft, net als de gehele varkenshouderij  grote uitdagingen. Wij hebben als sector 
altijd verantwoordelijkheid genomen en hebben al 85% stikstof en 54 % methaan 
gereduceerd in de periode 1990 tot 2023, en we zullen onze verantwoordelijkheid blijven 
nemen. Ik ben trots op onze innovatieve varkenshouderij. (emissieregistratie.nl) 
We zullen ook wel moeten, want iedere 10 jaar komen er nieuwe eisen. Meer dierenwelzijn 
bijvoorbeeld. Hiervoor hebben we ruimte op onze bouwvlakken nodig.  
Maar wist u dat als dieren meer leefruimte krijgen ze dan ook meer uit gaan stoten? Meer 
leef oppervlakte is namelijk ook meer emitterend oppervlak. Ik denk dat als we de tijd 
krijgen we ook hier oplossingen voor vinden, maar dan moeten we wel de tijd krijgen. 
 
In het LOS wordt het belang van een concreet perspectief voor agrarisch ondernemers 
genoemd, alsook de blijvers-aanpak. Voor Michel, maar ook voor mijzelf blijft het zoeken 
naar dat perspectief. 
 
WIJ vinden het niet terug in het LOS.   
Daarom zal ik u vertellen wat de Limburgse varkenshouders nodig hebben om te kunnen 
blijven boeren; 

1. Behoud van locaties en ruimte om te ontwikkelen op de locatie 
2. Sturen op de staat van natuur op basis van metingen, waarnemingen en feiten  
3. Een duidelijk toekomst perspectief voor de komende 15-20 jaar.  
4. Snellere vergunningverlening.  
5. Een goed verdienmodel voor de hele varkenshouderij. 

 
We vragen u om bij de verdere uitwerking van het LOS nadrukkelijk de samenwerking te 
zoeken met Limburgse varkenshouders. STOP met regelgeving die alles onmogelijk maakt 
waardoor veel van mijn collega’s hun bedrijf beëindigen. Geef toekomstperspectief. 
Zonder boeren geen leefbaar buitengebied en geen duurzaam, betaalbaar Nederlands 
voedsel meer wat geproduceerd is met de hoogste voedselveiligheid en dierenwelzijn eisen 
van Europa. 
 
Dank voor uw aandacht 
 


